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Afbud 

Kristian Kjær-Staal Petersen, Patrik Kjærsdam Telléus, Henrik Bøggild, Jeppe Emmersen, Louise Pape Haugaard, 

Jessica Jamal El-Hage-Ali, Taylor Samuel Sweka 

 

Referent 

Helene Nørgaard 

 

 

Dagsorden 

 

1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger  

2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde  

3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst  

4. Orientering om regler vedr. aktindsigt  

Punktet blev udsat til mødet den 23. maj 

5. Resultaterne af fokusgruppe interview med medicin kandidat aftagere ” Passer kitlen”  

6. Godkendelse af eksamens- og reeksamensplan for E23  

7. Opfølgning på ikke godkendte/manglende semesterkoordinatorrapporter  

8. Status på studieordningsrevision for medicin  

9. Kunstig intelligens og lægestudiet  

10. Eventuelt  

 

Action points fra mødet 

Punkt  Actionpoint Ansvar 

3 Orientering om sager der er relevante for 

studienævnet siden sidste møde: 

Nye regler vedr. begrundet orlov på Medicin 

kandidat. 

Optagelseskontoret som 

fastsætter orlovsreglerne arbejder 

på en godkendelse af 

studienævnets ansøgning om at 

studerende på medicin kandidat 

kan få et års begrundet orlov til 

forskning på baggrund af 

stipendiat.  

 

4 Orientering om regler vedr. aktindsigt 

 

Pkt. udsat til mødet den 23. maj  

6 Godkendelse af eksamens-reeksamensplan for E23 Eksamensplan for KI behandles 

på studienævnsmødet den 23. maj 

 

8 Status på studieordningsrevision for Medicin SB, TBB og MST er i gang med at 

samle alle indkomne indlæg, 

således at processen med 

detaljeret planlægning i 

samarbejde med de fagansvarlige 

kan gå i gang.  
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9 Kunstig intelligens og lægestudiet Der skal sendes en udmelding til 

undervisere/vejledere omkring 

brug af ChatGPT. 

 

 

10 Eventuelt 

Studiestart 2023  

Pkt. på mødet den 23. maj  

 

1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger  

Behandlede dispensationsansøgninger blev gennemgået.  

Studievejledningen informerede om at der er mange studerende som ønsker individuelle studieplaner og orlov.  

2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde  

Referat fra sidste møde og dagsorden blev godkendt.  

 

3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst  

a) Studienævnsformand 

SB gennemgik opfølgningspunkter/action points fra sidste møde. 

SB bød velkommen til ny repræsentant for MedIS rådet Johanne Nøris Jensen. Der var herefter en kort 

præsentationsrunde af mødedeltagerne. 

 

Status for ansøgning om ændring af orlovsregler på medicin kandidat 

SB orienterede om at optagelseskontoret som fastsætter orlovsreglerne arbejder på en godkendelse af 

studienævnets ansøgning vedr. mulighed for et års begrundet orlov til forskning på baggrund af stipendiat. 

 

Hvis ansøgningen godkendes, kan studerende på medicin kandidat tage begrundet orlov til forskning indtil de 

er startet på 6. semester. Hvis man er startet på 6. semester medicin er muligheden lukket. Der vil fortsat være 

mulighed for ubegrundet orlov som hidtil.  

Der forventes en udmelding fra optagelseskontoret inden sommerferien.  

 

b) Næstformand 

Årets underviser 

Der er udsendt information til studerende på Moodle ifm. indstilling af årets underviser. Der er begyndt at 

komme indstillinger ind som er mere uddybende end tidligere 

 

c) Studieleder 

Kompendier  

JKK oplyste at kompendier er ved at blive opdateret til KØ. Herudover er der udarbejdet opdateret procedure 

for afløsningsopgaver som snarest udsendes til undervisere og studerende.  

 

Udfordring vedr. klinik ophold på 4. semester 

JKK informerede om at der er udfordringer med fremmøde til klinisk ophold på 4. semester. I alt er 14 i samme 

periode udeblevet og har ønsket afløsningsopgave, hvilket der er sat nej til. JKK forklarede at der nu strammes 

op ift. hvor mange afløsningsopgaver man må lave. KO vil fremover ikke kunne erstattes af en 

afløsningsopgave. I stedet vil det blive forsøgt at finde ny dato hvis studerende er syge og kan dokumentere 

det. Der er ikke garanti for at studerende kan få et erstatnings KO, kun hvis der er plads.  

 

MST nævnte, at ved 4. semesters projekt skriver de studerende individuelle afsnit til deres rapport og derefter 

sætter gruppen sig sammen for at udarbejde og gennemgå afsnittene. Det betyder derfor at det er væsentligt 

for gruppen at kunne være samlet og dette er en af grundene til at nogle har meldt fra til KO i foråret.  
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GN, SA og JKK ser på de udfordringer der er ift. deltagelse i obligatoriske elementer. Det blev understreget, at 

det er et krav, at studerende deltager i obligatoriske elementer. 

 

FADL’s klinikpris 

GN informerede om at Foreningen af Danske Lægestuderende hvert år udnævner, de bedste steder, hvor man 

kan være i klinik som medicinstuderende gennem FADL’s klinikpris https://fadl.dk/klinikprisen-2023-april/ 

I år er Thisted blevet udnævnt som værende blandt top-3 for bedste steder at komme i klinik i Danmark.  

Thisted har gjort en ekstra indsats ift. at sikre et godt ophold og forløb for de medicinstuderende  

Studienævnet bemærkede at evalueringerne fra ophold i Thisted har været meget positive.  

Det blev besluttet at dele nyheden på AAUH og kontakte Nordjyske.  

 

d) Observatører 

Kronik vedr. ChatBot i ugeskrift for læger 

SA informerede om, at han og JE i ugeskrift for læger har skrevet en kronik vedr. brug af ChatBot.  

Der har efterfølgende været en del indlæg om AI (kunstig intelligens) i ugeskrift for læger. 

 

4. Orientering om regler vedr. aktindsigt  

Punktet blev udsat til 23. maj.  

SB orienterede om, at de studerende har krav på at få udleveret tidligere eksamenssæt, men de har ikke krav på interne 

dokumenter. Rettevejledning ifm. ekstern censur er underlagt aktindsigt. Der orienteres mere på 

semesterkoordinatormødet for MedIS og Medicin bachelor den 15. maj.  

 

5. Resultaterne af fokusgruppe interview med medicin kandidat aftagere ” Passer kitlen”  

Der var oplæg ved ph.d.-studerende Sofie Gjessing og læge Anne Mette Torp med efterfølgende diskussion i 

studienævnet om de væsentlige udfordringer ift. overgang for medicin kandidat til KBU.  

Studienævnet takkede for oplægget som gav god til inspiration til den igangværende studieordningsrevision.  

Slides vedlagt.  

6. Godkendelse af eksamens- og reeksamensplan for E23  

Afventer eksamensplan fra Klinisk Institut. På næste møde den 23. maj.  

Eksamensplanen blev godkendt.  

7. Opfølgning på ikke godkendte/manglende semesterkoordinatorrapporter E22 

De resterende semesterkoordinatorrapporter for E22 blev behandlet og godkendt. Alle semesterkoordinatorrapporter er 

lagt på hjemmesiden Evalueringsrapport fra semesterkoordinator E22 

8. Status på studieordningsrevision for medicin  

SB orienterede om status for studieordningsrevision for medicin. Der er fortsat nogle hængepartier vedr. 

undervisningsform/projekt/modul i epidemiologi, folkesundhed og statistik.   

Studienævnet diskuterede, hvad faget skal indeholde blandt andet om GDPR-regler og registerforskning. Yderligere blev 

udfordringen vedr. få undervisere ift. antal af projekter diskuteret.  

Der afholdes møde vedr. opstart af MedIS studieordningsrevision den 12. maj.   

En del udkast til studieordningsrevisionen er klar og SB, TBB og MST ser snarest på at samle alle indkomne indlæg, så 

processen med detaljeret planlægning med de fagansvarlige kan gå i gang.  

Studieordningen skal indsendes til Uddannelsesjura 1. november. Sundhedsstyrelsen, censorformandsskabet og de 

andre Universiteter i Danmark skal ligeledes godkende studieordningen inden ikrafttrædelse 1. september 2024. 

 

https://fadl.dk/klinikprisen-2023-april/
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer/medicin-semesterbeskrivelser-og-semesterevaluering#medicin-1.-sem.-ba
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9. Kunstig intelligens/Artificial intelligence og lægestudiet  

SB holdt oplæg om kunstig intelligens og lægestudiet. Studienævnet diskuterede herefter emnet.  

Studienævnet var enige om at det er en mulighed som vil blive brugt fremadrettet. 

SB forklarede at ChatGPT bruger kendt viden. Dvs. at når man bruger ChatGPT til at formulere en rapport eller andet, vil 

man ikke kunne kopiere direkte, man skal være meget opmærksom på, er at man ikke må bruger andres ord eller ideér. 

Hvis dette overtrædes, er der tale om en disciplinærsag.  

Der var enighed om, at AI (Artificial intelligence) er god til hjælp vedr. omformulering og tjek for grammatiske fejl. AI er 

ligeledes bedre til oversættelse end google translate. 

 

Studienævnet havde forskellige erfaringer vedr. brug af ChatGPT. Studerende bruger det blandt andet på 1. og 2. 

semester. ChatGPT har svært ved at give konkrete og brugbare svar og kan generelt ikke bruges til komplekse 

problemstillinger.   

 

Studienævnet besluttede at der udsendes information til studerende og undervisere vedr. brug af ChatGPT. 

10. Eventuelt  

Studiestart 2023 

Det blev besluttet, at TBB og den nye tutorkoordinator for 1. semester bachelor fremlægger planlagte 

studiestartsaktiviteter på kommende studienævnsmøde den 23. maj.  

 

Næste møde afholdes tirsdag den 23. maj 2023 


